
Det Energipolitiske Udvalg

Til: Klima- og energiministeren

Dato: 12. august 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

EPU alm. del

Spørgsmål 193
Vil ministeren redegøre for, hvorfor man har besluttet en ombygning af 400
kV-forbindelsen Kassø-Tjele til 2-systemmast for 2,5 mia. kr., når man kunne
have dækket formålet med dette projekt med et 400 kV-kabel langs Vestky-
sten samt at etablere en 2-systemmast fra Kassø til Vejen for ca. 1 mia. kr.
mindre, eller ved at opgradere de eksisterende ledere/fasetorv på den eksi-
sterende luftleding og dermed have hævet overføringsevnen med 50-100 pct.
i forhold til i dag, hvilket ville have dækket behovet for overføringsevne 15-25
år frem og kun have kostet 200 mio. kr.?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Per.Clausen@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jens Kirk
formand
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